
Interpelácie a dopyty poslancov z MsZ v Banskej Štiavnici, 
konaného dňa 23. 10. 2024  v zasadacej miestnosti radnice 

 

 

Mgr. M. Pál:  

 Informoval o majetku BBSK, ktorý je na území mesta Banská Štiavnica, na novú DSS je 

spracovaná projektová dokumentácia na Povrazníku na existujúce budovy, využitie na 

sociálne služby 40 klientov a časť na chránené bývanie. Dňa 29. 11. 2022 bolo vydané 

stavebné povolenie na všetky stavebné objekty. Investícia sa predpokladá 11 159 000 €. 

Riešili by sa sociálne budovy + nájomné bývanie. Nie je zabezpečené finančné krytie 

z mimorozpočtových zdrojov. Niektoré treba dofinancovať z vlastných zdrojov, čo však 

nie je možné. Sú alternatívy, súčasné zariadenie zbúrať a postaviť nové, ale len zariadenie 

sociálnych služieb, asanácia objektu vychádza na viac ako 300 tis. €. Hľadali sa ďalšie 

zdroje, alternatíva B by bolo postaviť nové zariadenie „na zelenej lúke“, oslovili obce, 

zatiaľ pripadajú do úvahy obce Banská Belá a Svätý Anton, čo je lepšia verzia. Návrh 

musí prerokovať zastupiteľstvo BBSK. Začnú sa rokovania s primátorkou mesta.  

 Spájanie škôl, Ministerstvo vyzvalo BBSK, aby vypracovali koncepciu optimalizácie škôl 

v našom kraji, je to náročná záležitosť. Musí to byť priechodné ekonomicky. V roku 2002 

mal kraj 45 tis. študentov, teraz je to 17 tis. študentov. Je adekvátne, že musí dôjsť 

k optimalizácii. Teraz máme 57 škôl a 2 internáty, škôl by malo zostať 40 a 2 internáty. 

Čo sa týka škôl v Banskej Štiavnici, plánuje sa spojenie Strednej odbornej lesníckej školy 

(267 žiakov) so Strednou odbornou školou služieb a lesníctva (208 žiakov). Zatiaľ to nie 

je potvrdené riešenie. V budove SOLŠ na Akademickej ulici by mohlo vzniknúť centrum 

excelentnosti vzdelávania. Spojenie škôl neznamená, že sa budú rušiť.  

 Má sa znížiť počet okresov, teraz ich je 13, malo by zostať 10. 

 Budúci rok sa budú schvaľovať uznesenia ku všetkým školám v kraji, od 1. 9. 2025 budú 

existovať nové školy.  

 K príprave materiálov na rokovanie MsZ požiadal, aby komisia ekonomická a správy 

majetku prerokovala jednotlivé správy týkajúce sa prevodu majetku, aby sa na rokovaní 

nemuseli dohadovať.  

 odpoveď – uvedené materiály je komplikované dávať na prerokovanie do komisií, 

pretože tieto sa do MsZ a na pracovné rokovania často dávajú na poslednú chvíľu, podľa 

toho, kedy je dodaný znalecký posudok alebo geometrický plán.  

 Spýtal sa, či sa plánuje realizácia chodníka z Križovatky ku ZŠ J. Horáka? 

 odpoveď – malo sa to robiť v tomto roku, ale nestihlo sa, možno budúci rok. Bude to 

jeden z návrhov do rozpočtu mesta.   

 odpoveď – k chodníku z Križovatky ku ZŠ J. Horáka popri bývalom pletárskom  internáte 

(Drevená 1) je pripravená PD, realizácia bude v rámci finančných možností mesta.  

     

Ing. Mgr. J. Krátky: 

 Vianočné trhy budú v Kammerhofe, ale započul, že by bol záujem o celomestské vianočné 

trhy. Spýtal sa na to, ale že nie je ochota prísť zo strany predajcov. Ľudia sa ho na to 

pýtajú.  

 Spýtal sa na plnenie uznesenia č. 110/2024, je uvedené, že finančné prostriedky pre FK 

Sitno budú poukázané v zmysle zmluvy o spolupráci a finančných možností mesta. Čo to 

znamená? 

 odpoveď – zmluva pre FK Sitno je podpísaná na 3 splátky.  

 K vianočným trhom, uvažovalo sa že by boli stránky na hornom trotuári, resp. pri 

kultúrnom centre. Sú to veľké náklady pre mesto, mali by si to organizovať podnikatelia.  

 odpoveď – zúčastňovali sme sa rokovaní týkajúcich sa organizácie vianočných trhov 



v centre mesta, ale zorganizovať takéto podujatie je náročné, najmä po finančnej stránke.  

Vianočné trhy sa budú realizovať v spolupráci s OOCR na trotuári formou stánkov 

poskytujúcich občerstvenie, ako aj remeselného tovaru, a to cez víkendy od 6. do 21. 12. 

2024, v prípade záujmu aj ďalšie dva víkendy do konca roka. Mesto sa bude na podujatí 

podieľať tým, že poskytne priestor za 1,- €, uhradí náklady za elektrickú energiu a odvoz 

odpadu.  

 Š. Mičura – vianočné trhy sú komerčnou záležitosťou, je tam jedlo a pitie. Myslí si, že 

v Kammerhofe na to nie sú vhodné priestory, možno trotuár, možno pred hotelom Grand – 

Matej. Námestie sv. Trojice je ideálne, je tam vianočný stromček.  

 JUDr. D. Lukačko – k tomu treba pripraviť a schváliť všeobecne záväzné nariadenie 

mesta. VZN k vianočným trhom tento rok určite na poslednú chvíľu pripravovať 

nebudeme. Ak sa v tejto forme, ako sa momentálne plánujú organizovať, osvedčia, potom 

môžeme rozmýšľať o VZN k tomuto podujatiu.  

 

JUDr. D. Lukačko: 

 upozornil na veľmi zlý stav schodiska pri cirkevnej škole,  

 strecha na ZUŠ, cena sa vysúťažila, otvára sa zmluva? 

 odpoveď – bola vykonaná obhliadka schodiska, sú v havarijnom stave a je nutná ich 

oprava. S opravou sa začne začiatkom budúceho roka.  Rekonštrukcia schodiska bude 

zaradená do rozpočtu mesta na rok 2025.  

 odpoveď – zmluva bola uzatvorená 7. 10. 2024 na základe verejného obstarávania 

realizovaného formou Rokovacieho konania so zverejnením – kompletná dokumentácia 

VO je zverejnená na stránke: https://www.uvo.gov.sk/vyhladavanie/vyhladavanie-

zakaziek/dokumenty/507795  a samotná zmluva na stránke mesta pod číslom 456/2024  

https://www.banskastiavnica.sk/obcan/samosprava/transparentna-samosprava/zmluvy/  

 Spýtal sa na odvolenie riaditeľky OOCR. 

 odpoveď – bol to jej návrh na rezignáciu. V zmysle stanov ak návrh podá a nestiahne ho, 

tak do 3 mesiacov končí.  

  štadión, ako sa plní prijaté uznesenie? Či na našu podmienku zhotoviteľ pristúpil 

 odpoveď - štadión, dala sa podmienka, aby zhotoviteľ uhradil úroky z úveru, zhotoviteľ 

by radšej sumu odovzdal v prácach, nie finančne. Zatiaľ stavbu neodovzdali.  

 

H. Koťová: 

 Riaditeľka MŠ Mierová ju požiadala o prednesenie žiadosti o opílenie stromu v areáli MŠ 

 MŠ Mierová – žiadajú vedľa košov vyhradiť miesto 1 – 2 na parkovanie pre 

zamestnancov MŠ. 

 Mgr. P. Ernek – po vypílení drevín v zimnom období a úprave plochy a premiestnení 

nádob na komunálny odpad bude možné vytvoriť 2 parkovacie miesta pre potreby MŠ 

Mierová.   

 Veľa ľudí sa pýta, prečo nie sú vianočné trhy? 
- odpoveď na otázku je vyššie 

 

RNDr. P. Bačík: 

 K racionalizácii škôl, Banská Štiavnica racionalizovala, keď sa spájala SOŠ obchodu 

a služieb na Povrazníku a SOU lesnícke na Kolpaškej ulici. Keď zo školy odchádzal ako 

riaditeľ, škola na Povrazníku mala 450 žiakov a Lesnícke odborné učilište 200 žiakov, 

spolu 650 žiakov.  Skončilo to tým, že výrazne poklesol počet žiakov, teraz má škola 267 

žiakov. Možno sa nad tým treba zamyslieť. Boli zrušené, resp. sa zmenili odbory.  

 Mgr. M. Pál – ministerstvo jedná pod tlakom zamestnávania, je nedostatok učiteľov. 

Preto riešia optimalizáciu.  

https://www.uvo.gov.sk/vyhladavanie/vyhladavanie-zakaziek/dokumenty/507795
https://www.uvo.gov.sk/vyhladavanie/vyhladavanie-zakaziek/dokumenty/507795
https://www.banskastiavnica.sk/obcan/samosprava/transparentna-samosprava/zmluvy/


 

Š. Mičura:  

 navrhol urobiť Dodatok k VZN o parkovaní 

 odpoveď - dodatok k VZN o parkovaní je pripravený a bude predložený na najbližšie 

rokovanie MsZ  

 keby bude osadená dopravná značka a obmedzenie dopravy na Námestie sv. Trojice? Nad 

kostolom sv. Kataríny je dopravný chaos. Nečakajme, poplatky za smeti, z turistov 

nemáme nič, ničia ulice. Poďme do toho, rozprávalo sa o jednosmerkách. Prešlo 6 rokov, 

nič sa nespravilo. Uviedol príklad z Martina, kde zjednosmernili ulice, urobili opatrenia 

a vytvorili priestor na parkovanie. Ľudia to prijali. Tu to chýba, čas uteká.  

 odpoveď – značka bude osadená začiatkom roka 2025 po konzultácii s dopravným 

inžinierom 

 žiadal informáciu a čísla k parkovaniu za tento rok, taktiež sumu, ktorá bola vybratá na 

dani za ubytovanie.  

 odpoveď – výber z parkovného je ku dňu 31.10.2024 270 620,- €, náklady predstavujú 

70 615,- € a príjem za ubytovanie je ku dňu 31.10.2024  95 092,- €. 

 


